
 

 

Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzat    

Képviselő-testülete       

 

 

ÖKÖRITÓFÜLPÖS 

 

 

Száma: Ö/707-6/2015 

 

 

Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 2015. március 5-én tartott 

rendes NYÍLT ülésének: 

 

 

a./ Jegyzőkönyve:1-től  - 17-ig 

b./ Tárgysorozata: 1-től – 3 -ig 

c./ Határozatai:  11-től – 12-ig 

d./ Rendelete:- 

 

Tárgyalásra  

/nyilvános ülésen/ 

 

 

1./ Előterjesztés Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzatának a saját bevételek 

összegének, valamint az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettsége-

inek három évre várható összegének meghatározására 
Előadó: Szabó Béla polgármester 

 

 

2./Előterjesztés Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzata 2015. évi költségvetésének 

elfogadására. 
Előadó: Szabó Béla polgármester 

 

3./Egyebek 

 

 

 

 

Ököritófülpös, 2015. március 5. 

 

 

 

 

 

/: Szabó Béla :/      /:Szécsi Csaba :/ 

   polgármester        mb.jegyző 
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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Ököritófülpös Nagyközség Képviselő-testületének 2015. március 5-én tartott 

nyilvános ülésén. 

 

Az ülés helye: Ököritófülpösi Önkormányzati Hivatal tanácskozóterme  

 

Jelen vannak : Szabó Béla polgármester 

    Jakabné Zajti Tünde 

  Kiss László 

  Szabóné Sebők Gyöngyi 

  Kukucskáné Laboncz Márta   

  Gál Sándor 

 

Igazoltan távolmaradt: Szécsi Bálint 

 

Tanácskozási joggal megjelent: Szécsi Csaba mb.jegyző 

 

Meghívott:Krasznai Ernőné pénzügyi előadó 

   

Szabó Béla polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 

határozatképes, mivel a 7 fő testületi tagból 6 fő az ülésen megjelent. Az ülést megnyitja. 

 

Megkérdezi a képviselő-testületi tagokat, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokkal 

egyetértenek, vagy van-e más javaslat?  

 

Ököritófülpös Képviselő-testülete 6 igen szavazattal a meghívóban szereplő napirendi 

pontokat elfogadta. 

 

Jegyzőkönyv hitelesítőnek Kukucskáné Laboncz Mártát és Gál Sándort javasolja. 

 

A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítők személyét egyhangúlag elfogadta. 

 

Jegyzőkönyv hitelesítők Kukucskáné Laboncz Márta és Gál Sándor. 

 

 

1./ Előterjesztés Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzatának a saját bevételek 

összegének, valamint az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettsége-

inek három évre várható összegének meghatározására 
Előadó: Szabó Béla polgármester 

 

ELŐTERJESZTÉS 

 

-a Képviselő- testülethez- 

Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzata  

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő 2016-2018. évi fizetési kötelezettségeinek 

megállapításáról. 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

Az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény  29. § (3) bekezdése szerint ,, A helyi 

önkormányzat, a nemzetiségi önkormányzat, a többcélú kistérségi társulás, és a jogi 

személyiségű társulás évente, legkésőbb a költségvetési rendelet, a határozat elfogadásáig 
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határozatban állapítja meg a Stabilitási tv. 45. § (1) bekezdés a) pontja felhatalmazása alapján 

kiadott jogszabályban meghatározottak szerinti saját bevételeinek, valamint a Stabilitási  tv. 3. 

§ (1) bekezdése szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a 

költségvetési évet követő három évre várható összegét.”  

Az adósságot keletkeztető ügyletekhez történő hozzájárulás részletes szabályairól szóló 

353/2011. (XII.30.) Korm. rendelet az alábbiak szerint definiálja a saját bevételeket: 

,,2.§ (1) Az önkormányzat saját bevételének minősül  

1. a helyi adóból származó bevétel, 

2. az önkormányzati vagyon és az önkormányzatot megillető vagyoni értékű jog 

értékesítéséből és hasznosításából származó bevétel, 

3. az osztalék, a koncessziós díj és a hozambevétel, 

4. a tárgyi eszköz és az immateriális jószág, részvény, részesedés, vállalat értékesítéséből 

vagy privatizációból származó bevétel, 

5. bírság-, pótlék- és díjbevétel, valamint 

6. a kezességvállalással kapcsolatos megtérülés.” 

 

Az előterjesztés 1. számú mellékletében az önkormányzat saját bevételeit 2015. évre a 

költségvetési rendelet tervezetben lévő értékekkel, 2016-2018. évben becsült értékekkel 

szerepeltettük.  

  

Az évenkénti fizetési kötelezettség meghatározásához szükséges az adósságot keletkeztető 

ügyletek  adott évi összegének kiszámítása a Stabilitási törvény alapján: 

,,3.§ (1) Adósságot keletkeztető ügylet és annak értéke: 

a) hitel, kölcsön felvétele, átvállalása a folyósítás napjától a végtörlesztés napjáig, és 

annak aktuális tőketartozása, 

b) a számvitelről szóló törvény ( a továbbiakban: Szt.) szerinti hitelviszonyt megtestesítő 

értékpapír forgalomba hozatal napjától a beváltás napjáig, kamatozó értékpapír esetén 

annak névértéke , egyéb értékpapír esetén annak vételára, 

c) váltó kibocsátása a kibocsátás napjától a beváltás napjáig, és annak a váltóval kiváltott 

kötelezettségével megegyező, kamatot nem tartalmazó értéke, 

d) az Szt. szerint pénzügyi lízing lízingbevevői félként történő megkötése a lízing 

futamideje alatt, és a lízingszerződésben kikötött tőkerész hátralévő összege,” stb. 

A Képviselő testületnek a saját bevételi összegét, valamint az adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeit – évente- legkésőbb a költségvetési 

rendeletelfogadásáig meg kell állapítania. 

 

A fentiek alapján kérem a tisztelt Képviselő-testületet az előterjesztés megtárgyalására és a 

határozat-tervezet szerinti döntéshozatalra. 

 

Ököritófülpös, 2015. 02.27. 

 

 

                                                                                                              Szabó Béla sk.  

                                                                                                               Polgármester 

 

 

Szabó Béla polgármester:  

Az első napirendi pont arról szól hogy nem veszünk fel hitelt, a következő három évben. 

Amennyiben ezt elfogadjuk, hogy hitel nélkül gazdálkodjunk a következő három évben , 

akkor az kézfenntartással szavazzon. De ha van ezzel kapcsolatban kérdésetek, akkor tegyétek 

fel. Amennyiben nincs, szavazásra bocsájtom az első napirendi pontot. Ha egyetértetek azzal, 

hogy a következő 3 évben ne vegyünk fel hitelt, ne keletkeztessünk adósságot, akkor kérem, 

kézfenntartással szavazzatok 



  3 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: 

 

 ÖKÖRITÓFÜLPÖS NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

11/2015 (III.5.)  Kt. Számú 

HATÁROZATA 

 

a saját bevételek összegének, valamint  

az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek három évre várható összegének meghatározása 

 

 

 

Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete 

 

a saját bevételek összegét, valamint az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek három évre várható összegét a melléklelt táblázatban bemutatottak szerint  

( 1. számú melléklet) változatlan formában jóváhagyja. 

 

 

Felelős: Szabó Béla, polgármester 

Határidő:azonnal 

 

 

      

1. számú 
melléklet 

       Ököritófülpös Nagyközség  Önkormányzata adósságot keletkeztető ügyleteiből  

fizetési kötelezettségeinek bemutatása 

       

       

     
adatok e Ft-ban 

Megnevezés Sorszám 

Saját bevétel és adósságot 
keletkeztető ügyletből eredő fizetési 

kötelezettség összegei Összesen 

2016 2017 2018 

Helyi adók 1. 12000 12000 12000 36000 

Osztalék, koncessziós díjak 2.         

Díjak,pótlékok,bírságok 3. 250 250 250 750 

Tárgyi eszközök,immateriális javak, 
vagyoni értékű jog értékesítése, 
vagyonhasznosításból származó bevétel 

4. 

        

Részvények,részesedések értékesítése 5.         

Vállalatértékesítésből,privatizációból 
származó bevétel 

6. 
        

Kezességvállalással kapcsolatos 
megtérülés 

7. 
        

Saját bevételek  (01+…07) 8. 12250 12250 12250 36750 

Saját bevételek (08.sor) 50%a 9. 6125 6125 6125 18375 

Előző év(ek)ben keletkezett tárgyévi 
fizetési kötelezettség (11+…..+17) 

10. 
0 0 0 0 

Felvett,átvállalt hitel és annak 
tőketartozása 

11. 
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Felvett,átvállalt kölcsön és annak 
tőketartozása 

12. 
        

Hitelviszonyt megtestesítő értékpapír 13.         

Adott váltó 14.         

Pénzügyi lízing 15.         

Halasztott fizetés 16.         

Kezességvállalásból eredő fizetési 
kötelezettség 

17. 
        

Tárgyévben keletkezett, illetve 
keletkező,tárgyévet terhelő fizetési 
kötelezettség (19+…+25) 

18. 

0 0 0 0 

Felvett,átvállalt hitel és annak 
tőketartozása 

19. 
        

Felvett,átvállalt kölcsön és annak 
tőketartozása 

20. 
        

Hitelviszonyt megtestesítő értékpapír 21.         

Adott váltó 22.         

Pénzügyi lízing 23.         

Halasztott fizetés 24.         

Kezességvállalásból eredő fizetési 
kötelezettség 

25. 
        

Fizetési kötelezettség összesen 
(10+18) 26. 0 0 0 0 

Fizetési kötelezettséggel csökkentett 
saját bevétel (09-26) 

27. 
6125 6125 6125 18375 

 

 

2./Előterjesztés Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzata 2015. évi költségvetésének 

elfogadására. 
Előadó: Szabó Béla polgármester 

 
 

E L Ő T E R J E S Z T É S 
 

Ököritófülpös Nagyközség  Önkormányzatának 

 2015.március 5-i ülésére 
 
 

Tárgy: Ököritófülpös Nagyközség   Önkormányzat 2015. évi költségvetési 
rendeletének benyújtása 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 

  

 

Az önkormányzat gazdálkodására vonatkozó szabályozásokban lényeges változás nem történt 

a tavalyi évhez képest. A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény előírásai alapján 2015. évben is fő szempont, hogy a feladatalapú támogatás összegét 

éves szinten kizárólag az adott feladatra lehet felhasználni, mert az ettől eltérő felhasználás 

esetében a támogatás összegét kamatokkal növelten vissza kell fizetni a központi 

költségvetésbe. A költségvetésben továbbra sem tervezhető hiány, valamint csak olyan 

önként vállalt feladatot lehet ellátni, amely nem veszélyezteti a kötelező feladat ellátását. Az 

önkormányzatunk a hiányát a „Helyi önkormányzatok rendkívüli kiegészítő 

támogatása” között tervezte meg amelynek összege 37.548 E Ft. Nem változott az a 

törvényi előírás sem, hogy a helyi önkormányzat költségvetési bevételeit és költségvetési 
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kiadásait működési és felhalmozási kiadásonként kell bemutatni államigazgatási feladatok , 

kötelező feladatok és önként vállalt feladatok szerinti bontásban. 2014. évhez képest sem az 

önkormányzati irányítása alá tartozó költségvetési szervek (intézmények), sem az 

önkormányzat által ellátott feladatokban nem történt változás. 

 

A 2015. ÉVI KÖLTSÉGVETÉS FŐSZÁMAINAK ALAKULÁSA  

      

Ököritófülpös Nagyközség  Önkormányzat  2015. évi tervezett:  

 

- költségvetési bevétel főösszege: 852.610 eFt,  

 

- költségvetési kiadás főösszege:890.158 eFt,  

 

- költségvetés egyenlege: -37.548 eFt  

 

Ezen belül:  

 

a 2015. évi tervezett működési költségvetés főösszege:  

 

 

 

 

 

ge: -37.548 eFt  

 

 

a 2014. évi tervezett felhalmozási költségvetés főösszege:  

 

 

 

 

 

 

 

A költségvetési rendelet tervezet a törvényi előírásoknak megfelelően készült amely az alábbi 

mellékleteket tartalmazza: 

- Az (1) bekezdésben megállapított költségvetési bevételek forrásonkénti, a költségvetési 

kiadások jogcímenkénti megoszlását önkormányzati szinten, továbbá a finanszírozási 

bevételeket és kiadásokat a rendelet 1. számú melléklete alapján határozza meg a 

képviselő-testület. 

- A bevételek és kiadások előirányzat-csoportok, kiemelt előirányzatok és azon belül kötelező 

feladatok, önként vállalt feladatok szerinti bontásban az 2., 3., mellékletek szerint állapítja 

meg. 

- A működési és felhalmozási bevételek és kiadások előirányzatai mérlegszerű bemutatását 

önkormányzati szinten a 1. és a 2. melléklet részletezi. 

- Az önkormányzat felhalmozási hiányt nem tervez.  

 

A Képviselő-testület az önkormányzat 2015. évi költségvetését részletesen a következők 

szerint állapítja meg: 

- Az Önkormányzat költségvetésében szereplő beruházások kiadásainak beruházásonkénti 

részletezését a 4. melléklet szerint határozza meg.  
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- Az Önkormányzat költségvetésében szereplő felújítási kiadásainak felújításonkénti 

részletezését a 5. melléklet szerint határozza meg.  

-  Önkormányzat adósságot keletkeztető ügyletekből és kezességvállalásokból fennálló 

kötelezettségeit az 6. melléklet részletezi. 

- Az önkormányzat rendelkezik EU-s támogatással megvalósuló jóváhagyott programmal, 

melyet a 7. melléklet részletezi. 

- A 2. § (1) bekezdésében megállapított bevételek és kiadások önkormányzati szinten, és 

az éves (engedélyezett) létszám előirányzatot és a közfoglalkoztatottak létszámát, 

feladatonként a 3. számú melléklet szerint határozza meg. 

-  Az Önkormányzat a kiadások között 8600 E Ft általános tartalékot állapít meg. 

- Az Önkormányzat előirányzat felhasználási ütemtervét az 8. melléklet mutatja be. 

 

A fentiek alapján kérem a tisztelt Képviselő-testületet az előterjesztés megtárgyalására és a 

rendelet -tervezet szerinti döntéshozatalra. 

 

Ököritófülpös ,2015.február  27      . 

                                                                                               Szabó Béla sk. 

                                                                                                polgármester 

 

 

Szabó Béla polgármester:  

Áttérnénk a 2. napirendi pont tárgyalására, amely az Ököritófülpös Nagyközségi 

Önkormányzat 2015. évi költségvetésének elfogadására irányul. Ez egy szép hosszú téma, 

ezen végig kell menjünk. A költségvetés a számokat tekintve úgy néz ki, hogy a költségvetési 

bevétel 852 610 000 Ft, a költségvetési kiadás 890 158 000 Ft.Ezek hatalmas számok, nem 

kell megijedni. Közel sem kapunk ennyi támogatást. Ebben benne  van a szennyvízberuházás 

is, amely 440 millióról szólna, ha megkapnánk, mivel ez egy befogadott pályázat, de 

tartaléklistán van. Mivel azonban folyamatban van, így a bele kell helyezzük a költségvetésbe 

is, bár én ennek a megvalósulására reális esélyt nem látok,de vannak még csodák, úgy mint az 

óvoda pályázatnál, melyet szintén elutasítottak, majd decemberben kaptuk az értesítést, hogy 

mégis megnyertük. Ezzel is járhatunk hasonlóan.  Megállapítottuk az előző alkalommal a 

több, mint 60 000 000 Ft költségvetési hiányt, ezt sikerült lefaragnunk 37 000 000 Ft-ra, 

amint látjátok. Ezzel kell még kezdenünk valamit, mert ez is nagy összeg. A tavalyi 

költségvetést 27 000 000 Ft hiánnyal fogadtuk úgy el, hogy az úgynevezett ÖNHIKI-ből 

próbáltunk pályázni és 18 000 000 Ft-ra sikeresen pályáztunk. A 28 milliót nem támogatták 

úgymond. Az idén ez a szám 37 millió forintra növekedett. Erre az évre egyáltalán nem 

akarnak ÖNHIKI-t adni, nem bíztatnak bennünket. Ennek fényében kell a költségvetésünket 

megkurtítani és itt egy-két helyen nagyon bele kell nyúlni.. Nekem erre vonatkozóan vannak 

javaslataim. Olyan költségvetési tételeket kell itt is megnézni, ami a működést, mármint az 

önkormányzat működését nem befolyásolja. Az egyik a képviselőtestület tiszteletdíja. A mi 

helyzetünkben ez 6 000 000 Ft-ot tesz ki éves szinten, ebben benne van a képviselők 

tiszteletdíja, a bizottsági tagok díja, valamint a külsős bizottsági tagok tiszteletdíja is. Ez egy 

nagy összeg, én ehhez javaslom, hogy hozzányúljunk, ehhez jönne még az óvoda 6.484.000.-

Ft-ja is amit már beszéltünk és ezt a település költségvetésében is meg kell tenni. Ha onnan 

sikerülne lefaragni a 6.400.000 forintot, innen ezt a 6 millió forintot, az már bizony 12 millió 

forint, az már egy tetemes összeg éves szinten. Ekkor már nagyot tettünk azért, hogy 

csökkentsük a hiányunkat. A másik pedig, ha a szennyvíz beruházásunk nem valósul meg, ott 

a 7 000 000 Ft tervezői díj, ez berakható a bevételi oldalra, így ez a 7 000 000 Ft megtakarítás 

lenne. Így a költségvetés 18 000 000 Ft mínusznál lenne. Itt még van egy néhány mínusz tétel, 

a Könyvtár, ahol 1 400 000  Ft van és 2 000 000 Ft a Család és Anyagondozásnál. Mivel ez 

kötelező feladat, nem tudunk túl sokat spórolni, talán a fűtésen. A könyvtárnál tudjuk, hogy 
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ott még egy KMB-s irodát és egy kisebbségi önkormányzatot is működtetünk, meg a 

falugazdász is ott van. A védőnői szolgálatnál az egész arra megy el. Az egy hatalmas, 

túlméretezett épület, annak a fűtése is sokba kerül. A védőnő bére is magas, de azt sem 

finanszírozza le teljesen az állam. Én bízom benne, hogy jövőre a védőnői szolgálat is el fog 

menni, így az nagy könnyebbség lenne, mivel a 2 millió forint a zsebünkben maradna.  

Röviden ez lenne a javaslatom. Ettől többet nem tudunk lefaragni. 18 millió forint hiány így is 

marad. Ez alá nem bírunk menni, bármit követünk el. Én ezt javaslom elfogadásra, azon túl 

pedig várom a kérdéseiteket. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Én szeretnék kérdezni. Hogy sikerült lecsökkenteni a 

konyhánál? Az előző tervezetnél a  konyha működése mínusz 9.300.000.-Ft volt, és most 

620.000.-Ft. 

 

Krasznai Ernőné: Az előzőnél kimaradt a térítési díj bevétele a konyhának.  

 

Kukucskáné Laboncz Márta: 

Térítési díj 4.960.000.-Ft, itt van az előzőnél. 

 

Krasznai Ernőné: Újraszámoltuk, hogy mennyi térítési díjat szednek be a gyerekektől, az 

idősek otthonától. A dologi kiadásoknál újraszámoltuk, hogy ne legyenek halmozódások, 

mivel a konyha egybe főz, mi pedig folyamatosan felosztjuk az óvodai étkezés, iskolai 

étkezés és vendégétkezés között a költségeket. Mikor összeráztuk az egészet, akkor 

összességében leellenőriztük, hogy mibe kerül nekünk a konyha, és imitt- amott tudtunk a 

kiadásokból lefaragni.  

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Tettünk az óvodához is ebből a dologi kiadásból? Jól értem ? 

Mert ha innen lefaragtunk, arról volt szó, hogy akkor átadtuk a költséget ,mert ide is főznek, 

oda is főznek . Rosszul értelmezem? 

 

Krasznai Ernőné: Megterveztük külön-külön az óvodai étkezés ,az iskolai étkezés és a  

vendégétkezésnek az élelmiszer beszerzését. Az arra a külön tevékenységre szétosztott, 

lekönyvelt   kiadások alapja , hogy mennyi lesz ott a víz, a villany a tisztítószer ,egyéb dolgok 

.Amikor a három feladatot összeadtuk , akkor egybe próbáltuk áttekinteni , hogy a víz,villany 

, gáz mellett túl sok az a betervezett és elszámolt dolog .Mert ha van egy százezer forintos 

villanyszámla azt mi mindig három részre bontjuk fel. Óvodai,iskolai és egyéb vendég 

étkezések alapján. A bevételeket megemeltük 5 millió forinttal, így a 9 millióból már 4 millió 

lett a kiadásoknál meg ugye lecsökkentettünk, meg még 1.200.000.-Ft egyéb bevételt is 

beterveztünk, ami az ételhulladék eladásából származik. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Egymillió kettőszázezer ételhulladék eladásból? 

 

Krasznai Ernőné: Meg egyéb külső, kifelé történő értékesítés a konyhánál. Így jött ki, hogy 

végül is a konyha nagyjából kijön. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Én úgy tudom, hogy a konyha működtetése nem kötelező 

feladata az önkormányzatnak.  

 

Krasznai Ernőné: A gyermekétkeztetést viszont biztosítani kell. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Tehát nem kötelező feladat , hogy a konyhánkat fenntartsuk. 

 

Krasznai Ernőné: Akkor azonban meg kell szervezni a gyermekek ellátását valahonnan. 
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Kukucskáné Laboncz Márta: Azért kérdezem , mert az óvoda engemet egy kicsit mellbe 

vágott.  

 

Krasznai Ernőné: De nem az előzetes tábla alapján kell a költségvetést tárgyalni, hanem amit 

a végén, az átvizsgált számok alapján állítottunk össze. Az előzőnél gyorsan, hamar, friss 

adatokból kezdtünk el számolni, amit ugye többször átnéz, többször összenéz az ember. 

Többször végig kalkulálja, hogy a következőben mi várható, milyen kiadások, bevételek és az 

alapján a saját számításokban benne rejlő ellentmondásokat ki lehet szűrni és ki is szűrtük. 

Ezért dolgoztuk át az egészet, amit már tényleges tárgyalásra bocsájtott a polgármester úr a 

képviselő-testület elé. Azt, hogy kéthéttel ezelőtti időszakhoz képest miért változnak a 

számok,ezekben az elmúlt két hétnek a munkája látszik. Olyan költségvetést kellett 

összeállítani, ahol mindent figyelembe veszünk, mindent számba veszünk. Egy esetlegesen 

közben kiközölt normatíva változás is módosítja a számokat. Én úgy gondolom, hogy a most 

kiküldött táblákat  kellene megnézni. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Én nem értek a számokhoz  , csak ez túl soknak tűnt nekem. 

Nem vagyok egy költségvetési szakember, csak azért gondolkodom ezekben a dolgokban, 

mert vannak itt megtakarítások. Mióta én képviselő vagyok minden évben az hangzik el, hogy 

az óvodának ennyi milliót adtunk az önkormányzati költségvetésben. Most ahogy nézem 

ezeket a számokat, nekem kicsit ellentmondásosnak tűnik. Ez alapján azt is el tudtam volna 

képzelni, hogy  más módon működtettük volna a konyhát, vagy bármi mást is el tudnék 

képzelni, mert az óvoda fenntartása egy kötelező alapfeladata egy önkormányzatnak.  

 

Krasznai Ernőné: A konyha működtetését azért dolgoztuk át, mert újraszámoltuk, hogy 

mennyi adagszámmal, mennyi térítési díjjal tudunk számolni. A mínusz végül is azért lett 

majdnem nullázva , mert a bevételeket növeltük meg azokkal az összegekkel, melyeket 

várhatóan be fognak fizetni . 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Nézzük már meg , hogy az önkormányzatnál miből adódik ez a 

12 millióval több hiány. 

 

Krasznai Ernőné: Az előzetes számok összeállításánál számba vettük az önkormányzat 

bevételeit, helyi adót, iparűzési adót. Az előzetes számításokból látszik, hogy a felhalmozási 

kiadások egyensúlya is kétséges. Mivel a helyi adó bevétellel az önkormányzat szabadon 

rendelkezik, felhasználása nem kötött, így a helyi adó bevételt a felhalmozási bevétel 

finanszírozásánál vettük számításba, mégpedig az ingatlanok beszerzésénél. Ezek az óvoda 

melletti épület, a mezőgazdasági tevékenység miatt a meggyes megvétele. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Milyen beszerzés? Ilyenekről mi nem is tudunk. 

Én ebben a napirendi pontban  mint óvodapedagógus  nem fejtettem ki a társulásnál a szakmai 

érveimet , nem is szeretném , de ettől függetlenül nekem az a véleményem hogy az óvoda 

fenntartása egy kötelező feladatunk . Mióta képviselő vagyok minden képviselő-testület és  ti 

is úgy láttátok, mi is úgy láttuk,  hogy egy intézményről nem csak számokban kell 

gondolkodni.  Az óvodánál  vannak ott gyerekek, az Ököritófülpösi szülők gyerekei. Azt is 

tudjuk, hogy milyen gyerekek, milyen képességekkel rendelkeznek. Nem akarok ebbe 

belemélyülni. Az óvoda a szívügyem. Nem csak nekem, ugyanúgy az intézményvezető 

asszonynak, Tündének is a szívügye, de szerintem itt mindenkinek a szívügye. Négy évig a 

szívügyünk volt, nektek is, meg mindannyiunknak. Most is azt mondom, hogy én keresem, én 

mint képviselő kereshetem azt a hiányzó  pénzösszeget azért, hogy az óvodához  hozzáadjuk. 

Nem látok bele a számokba. Erről a telekvásárlásról sem halottunk. Ez azt jelenti konkrétan , 

hogy ennyi összegért vásárolunk valamilyen telket? 

 

Szabó Béla: Testületi döntés van róla. 
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Jakabné Zajti Tünde: Csak nem úgy neveztük, hogy meggyes telek. Ez a Zajti Pista bácsi féle 

telek. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Az a meggyes telek?  

 

Szabó Béla: 2014 őszi döntésünk volt a megvétele. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Arról van szó? Akkor tudom. Úgy emlékszem, hogy akkor úgy 

fogadtátok el, mert én nem fogadtam el, hogy ha erre a költségvetésből megfelelő összeg áll 

rendelkezésre. 

 

Szabó Béla polgármester: Úgy fogadtuk el, hogy a telkek megvásárlásából befolyt összegből 

fogjuk megvenni. 

 

Jakabné Zajti Tünde: Sanyi, te is mondtad, hogy csak úgy adhatjuk el a telkeket, ha 

telekvásárlásra fordítjuk vissza. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Én azt hittem, hogy valami egyéb földet, meggyest akarunk 

megvenni. 

 

Kiss László: Egyébként ebbe a 12 millióba melyik van még benne? Mert ez 3,5 millió. 

 

Szabó Béla: Még az állatorvosi lakás van benne. 

 

Kiss László: Az 8,5 millióval van kalkulálva? 

 

Szabó Béla: Az 6 millióval van számolva. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Régebben is, mióta képviselő vagyok ezeknél mindig arról volt 

szó, hogy ezekre pluszban van pénz. Most úgy látom, hogy még sincs rá pénz. 

Szerintem azt meg még nem fogadtuk el, hogy az állatorvosi lakást is megvesszük. 

 

Szabó Béla polgármester: Szerintünk meg van rá pénz, mert egyébként nem írtuk volna bele. 

 

Gál Sándor: Én emlékszem rá, hogy azt mondtam, ha az állatorvosi lakás eladó lesz, azt 

vegyük meg leghamarabb, ha van rá pénz. Én természetesen azt is megszavaztam, hogy 

vegyük meg a másikat 3,5 millióért.  

 

Kiss László: A kertje az meg van véve? 

 

Szabó Béla polgármester: Jelenleg csak béreljük, semmiféle adásvétel nem jött létre. Tita néni 

azt mondta, hogy eladó lesz, majd áprilisban visszatérünk rá. Szóban ez elhangzott,de írásban 

semmiféle adásvétel nem történt. Annakidején a testület tárgyalta. Jóváhagytuk, hogy 

amennyiben eladó lesz akkor megvásároljuk, de eddig jutottunk el. Elméleti jóváhagyás van. 

Valós testületi jóváhagyás a megvásárlásra nincs. Én sem emlékszem az akkori testületi 

döntésre, meg kell majd nézni. Biztos vagyok benne, hogy konkrét felhatalmazást nem 

kaptam a megvásárlásra, merthogy nem is volt konkrét üzleti tárgyalás. Egy felértékelés 

történt. 5,6 vagy 5,8 millió forintra értékelte fel az értékbecslő. Ez megvan, szerintem még 

érvényes. Az orvos felesége ezt kevesellte, nem fogadta el. Innentől kezdve konkrét üzleti 

tárgyalást nem folytattunk. Ez van az állatorvos féle lakással, de úgy néz ki, hogy eladó lesz. 

Ez volt az utolsó, karácsony előtti beszélgetésünknek a lényege. Újat addig ezzel 

kapcsolatban nem tudok mondani, amíg áprilisban újból le nem ülünk tárgyalni Tita nénivel.  
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A másik ingatlan vásárlást együtt beszültük át, ezzel a testülettel. Az ingatlan vásárlás 

fedezetére egyébként több lehetőség van. Nem csak a telkek eladásából, hanem az 

adóbevételekből, vagy egyéb lehetőségekből. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: A felújítással most egy 3 csoportos ,aránylag jó óvodánk lesz. 

Az elkövetkezendő években tudunk-e, nem tudom a létszámot, lehet, hogy 3 csoporttal tudunk 

működni. 

 

Jakabné Zajti Tünde: Nem gondolnám. A törvény 25 főben húzza meg a létszámot. Azt, hogy 

helyileg lehet 20 %-kal túllépni én azt gondolom, hogy 27-28 gyerekkel nem lehet egy 

csoportban lenni.  A minimális létszám 13 fő, amennyivel indulhat, 25 a maximum, tehát 20 

fő az ideális létszám. Ennek vannak törvényi előírásai. Gyerekenként 2 négyzetméternek meg 

kell feleljen egy csoportszoba. Amit most bővítünk csoportszobát, úgy gondlom, hogy 

amilyenek a mi gyerekeink 20-25 főtől többet nem ajánlatos egy csoportszobába tenni. Ha 

nem 4, hanem 3 csoporttal működünk, akkor az 6 óvónőt jelent Márti. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Nem erre akartam kitérni, hanem a lakásvásárlással akartam én 

összehozni. Azt is előírja a törvény, hogy egy csoportba 2 óvodapedagógus kell. Higgyétek el, 

egy csoportba nagyon szükséges 2 óvodapedagógus. Az, hogy majd idemegyünk egy 

csoportba, majd oda megyünk, hol van a gyereknek az a biztonságérzete, meg sorolhatnám a 

szakmai indokokat. Hogyha azt mondom, hogy 7 óvónőben gondolkodunk 4 csoporttal, de ezt 

Tündi is úgy gondolom tudja,hogy ott helyben nincs könnyű dolga  az óvodapedagógusnak. 

Én nem tudok azzal egyetérteni, hogy ne legyen 8 óvodapedagógus a 4 csoportba. 

 

Jakabné Zajti Tünde: Akkor honnan veszel hozzá annyi pénzt Márti? 

Ha a polgármester azt kéri tőlem, mint vezetőtől, hogy vizsgáljam meg, nekem utána kell 

néznem. És mi néztük Ildikóval a béreket, mert bent voltam valamelyik nap. Tehát a 

normatívába adja az óvónői bért, adja hozzá a pótlékokat,adja a vezetőit minimálisan,adja a 

helyettesítést, adja a munkaközösség vezetőit, semmi más pótlék nincs. Kapjuk még néhányan 

a régiből pontosan már nem tudom,hogy  mi a neve annak a juttatásnak, meg kapjuk még a 

hátrányos településen dolgozóknak járó juttatást. Ezt beterveztük az óvónőknek. Én 

utánajártam, ugyanúgy terveztük a pedagógus munkát segítőknek, a 4 dajkának és a 

pedasszisztensnek. Amennyit a törvény engedélyez, annak megfelelően tudtuk a számokat és 

a bért tervezni. A normatíva átlagot finanszíroz. Nem fedezi a dolgozók bérét az, amit 

kapunk. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Én nem rosszindulatúan, nem rosszmájúan keresgetek a számok 

között, hanem azért, hogy az óvoda tovább így tudjon működni. Soha nem vettetek el az 

óvodától, ezt most is megköszönöm. Én azt szeretném, ha ez így maradhatna. Ezért keresek a 

számok között. Én örülök a lakásvételnek is, de tudom, hogy ezek a gyerekek itt fognak 

felnőni. Az óvodának nagy szerepe van . Én ezért nézegetem a számokat, hogy ne kérjük fel 

az óvodavezetőt, hogy küldjön el valakit, hogy 7 emberrel legyünk, hanem próbáljuk 

megoldani, hogy tényleg 8 dolgozóval tudjunk dolgozni. Köszönöm szépen. 

 

Szabó Béla polgármester:Visszatérve a lakásvásárlásra, az is a gyerekek érdekeit szolgálná 

mindenképpen. 

Így nem kellene egy csoportot külön 100-200 méterre működtetni. Ez az óvoda érdekeit 

szolgálná, nem ellentétes vele. A jelenlegi óvoda 4 csoport működésére bizony szűk. Még 

felújítás után is ki kell mondani, hogy lehet az lesz. Azon vagyunk mi is, hogy az óvoda 

működését garantáljuk. 
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Kukucskáné Laboncz Márta: Azért mondom én is, hogy mindig így álltatok, így álltunk a 

dolgokhoz. Soha nem merült fel tényleg, én már itt vagyok ötödik éve, hogy az óvodán 

akartunk spórolni, vagy lefaragni, hogy rendben legyen a költségvetés. 

 

Szabó Béla polgármester:Most is megtettünk mindent. A múltkor is mondtam, átvizsgálunk 

minden lehetőséget, hogy mit lehet tenni. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta:Vizsgáljátok is. 

 

Szabó Béla polgármester: Már megtörtént. Ezt a költségvetést el kell fogadni. Azért vagyunk 

itt, hogy megbeszéljük, de ezt már nem lehet halogatni, mert törvényi határideje van a 

költségvetés elfogadásának. Az előző költségvetési javaslatot elutasítottuk, ezt el kell fogadni 

valamilyen szinten, mert ennek törvényi előírása van. Egyéb kitérőket, lehetőségeket nem 

látok. Mindenképpen megvizsgáltuk, megnéztük. Úgy látom, hogy ebbe az irányba kell lépni.  

 

Gál Sándor: Az ingatlan vásárláshoz visszatérve bizonyára emlékeztek, úgy döntöttünk, hogy 

ha lesz rá pénzünk mindenképpen meg kell venni, mert a három telek akkor egybe lesz. Ha 

visszaemlékeztek arra, én ezt a kertet megszavaztam, de azt úgyis ott fogjuk most nézni. Az 

arra fordított 3,5 millió a költségvetésbe jó lett volna. 

Én most veszek rész először a költségvetés tárgyalásán. Bizony itt nagy számok vannak. 

Nekem itt feltűnt egy szám a konyha térítési díjaknál lévő 9.900.000.-Ft. Mikor kikaptuk 

először a tervezetet, akkor 5 millió volt. Akkor a térítési díjakat duplájára emeljük? 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Erre már választ kaptunk. 

 

Gál Sándor: Akkor nem lesz térítési díj emelés? 

 

Krasznai Ernőné: Nem lesz, mert a térítési díj emeléséről a képviselő-testületnek kellene 

döntenie. 

 

Szabó Béla polgármester: Van-e még kérdés vagy javaslat? 

 

Kiss László: A köztemetőnél közel 1 000 000 Ft hiány van, ez miből adódik konkrétan? 

 

Krasznai Ernőné: Köztemetői feladatra az önkormányzat 1 456 000 Ft állami támogatást kap. 

De a köztemetői feladatokban ott van az ott dolgozó bére, a járuléka, illetve a temető 

áramfogyasztása, szemétdíj, vízdíj, meg ami még ott elszámolódik. Az teszi ki ezt. 

 

Szabó Béla polgármester: A különbözetet nekünk kell kiegészíteni. 

 

Kiss László:A járulékokat külön kell kalkulálni? 

 

Krasznai Ernőné: Ezt a táblát úgy próbáltuk összeállítani, hogy milyen jogcímen ad az állam 

milyen összegeket és abból az önkormányzatnak milyen feladatokat kell ellátnia. Van Imre, 

Gyuri, Béla ,Gabi . Ők azok, akik az önkormányzatot működtetik. Az ő bérük a különböző 

önkormányzati feladatoknál van figyelembe véve. A zöldterület gazdálkodásnál is van 

személy tervezve, mert a fű nem fog magától lekaszálódni. Az önkormányzat igazgatási 

feladatokra nagyon keveset, 5 millió forintot, valamint a helyi iparűzési adó-erő képesség 

beszámítása alapján 14 millió forintot kap. 20 millió forintból kellene az önkormányzatnak 

létezni.  

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Azt szeretném megkérdezni, hogy itt az önkormányzatnál 

választás előtt feldúsítottuk, jóval több lett a létszám. Létszámleépítést az óvodánál tervezünk 
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jelenleg. A hivatali dolgozók létszáma is magas. Én úgy veszem le, hogy az óvodánál fogunk 

csökkenteni egy főt, máshonnan sehonnan sem. 

 

Krasznai Ernőné: A közös hivatal létszáma? 10 fő volt eddig. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Azt én tudom. Nem azt kérdezem. Azt mondom, hogy az 

óvodából veszünk el egy embert. Ha az önkormányzattól is elvennénk egy embert, akkor a 

hiányt ezzel is csökkenthetnénk. Azt mondjuk, hogy 9 dolgozóval dolgozik a közös hivatal. 

Onnan valamennyi összeg megmarad, melyet az óvodához lehetne tenni. Akkor az óvodánál 

már meglenne egy bizonyos összeg. Ez így működik?  

 

Szabó Béla polgármester: Részben csak. 10 helyett csak 9 főre lehet normatívát igényelni. 

Akkor nem csináltunk semmit. 

 

Krasznai Ernőné: Ott is megvan az állami normatíva. Megvan szabva, hogy a közös 

hivatalban hány fő lehet. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Ahhoz mi nem teszünk pénzt? Az önkormányzat? Tisztán 

szeretnék látni. Mennyit tesz hozzá a mi önkormányzatunk? 

 

Szabó Béla polgármester: Most hagytuk jóvá a költségvetését. Csekély összeget szerintem. 

 

Krasznai Ernőné: 2 millió 400 ezer forint a lakosságszám arányos hozzájárulás. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: A normatíván felül akkor 2 millió 400 ezer forintot teszünk 

hozzá. És azokhoz a dolgozókhoz mennyit teszünk, akik itt dolgoznak az önkormányzatnál? 

Akiket az előbb felsoroltunk. 

 

Krasznai Ernőné: Az ő feladatuk munkaköröknél fogva fel van osztva a zöldterület 

gazdálkodáson, a temetőnél, város és községgazdálkodásnál, meg a közfoglalkoztatottak 

irányításánál. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Azokhoz teszünk pénzt? 

 

Krasznai Ernőné: A zöldterületnél nem kell hozzátenni. A közmunkánál szintén nem kell 

hozzátenni. A temetőhöz kell hozzátenni, mert a két temető működtetése nem telik ki az állam 

által biztosítottból. A város és községgazdálkodáson összesen 20 millió forint van. Ebben 

szerepel egy személy bére, a képviselő-testület fenntartása , a polgármester fenntartása és az 

önkormányzat, mint feladat  működésének a dolgai. Ez a 20 millióból nem jön ki.  

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Akkor ott is teszünk hozzá. Teszünk itt mindenhova, csak 

kidomborítottuk itt az óvodát. A konyhához mennyit teszünk? 

 

Krasznai Ernőné: A konyha az szinte nullán van. 600 ezer forint jön így mínuszban hozzá. A 

600 ezer forint eléggé kezelhető összeg.  

 

Kukucskáné Laboncz Márta. Azért mondom, hogy mindenhova kell tenni. 

 

Krasznai Ernőné: Az önkormányzat azon feladatokra amiket ellát, központi normatívát kap a 

kormánytól. Ezeket országos átlagos számítások alapján állapítják meg. Helyi szinten ezek az 

átlagok nem mindig igazak. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Azért mondom, hogy mindenhova teszünk hozzá. 
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Szabó Béla polgármester: Így van. Arányosan mindenhova kell tenni, csak az arányokat kell 

figyelembe venni. Te ezt nagyon szűk látókörűen látod, mivel a képviselők tiszteletdíja is  6 

millió forint. 

 

Kiss László: Ez a 6 képviselő tiszteletdíja? 

 

Szabó Béla polgármester: Ebben minden benne van. A 6 képviselő tiszteletdíja. 

 

Kiss László: Akkor ez a 6 képviselő tiszteletdíja és ez teljesen elvonásra kerülne? 

 

Szabó Béla polgármester: Igen. Tiszteletdíj nélkül működne. Ne beszéljünk arról, hogy 

semmihez sem nyúlunk, mert ez a másik 6 millió forint sem piskóta. 

 

Gál Sándor: Szeretném kérdezni, hogy a közutak karbantartása 1.675 ezer forint. Ez kijön 

nullára. Ez nagyon szép. Így kellene a többinek is. 

 

Krasznai Ernőné: Azért nullára, mert a közút karbantartás feladatba tartozik az önkormányzat 

tulajdonában  lévő utak  karbantartása, toldása, foldása , vízelvezetés az utaknál . Ezt a 

feladatot finanszírozza az állam. Ennyit ad, akkor ennyit kell rákölteni. Ha nem költjük rá, 

akkor vissza kell fizetni. Személyi bér itt nincs tervezve, mivel általában ezt 

közfoglalkoztatottakkal oldjuk meg. 

 

Gál Sándor: Én ezt megértem. Van itt viszont olyan, hogy zöldterület gazdálkodás, melyre 7 

millió 196 ezer forint van tervezve. 

Ez takarja a telkek előtt az árkok lekaszálását, parkok rendbetételét. Az állam ezt csak erre 

adja, ezt nem lehet átcsoportosítani máshova? Mindenki vágná le maga előtt az árkot, akkor 

ezt a pénzt át lehetne csoportosítani. 

 

Krasznai Ernőné: Nem lehet, mert az állam erre adja. Ha nem erre költjük, akkor ezt a pénzt 

vissza kell fizetni. 

 

Gál Sándor: Bizony itt vannak olyan számok. Én hangsúlyozom, először veszek részt ilyenen, 

de a 37 millió 548 ezer forintos hiány nagyon magas. Hogy tudjuk ezt a költségvetést úgy 

összehozni, hogy jó legyen? Visszatérve a tiszteletdíjra. 6 főt emlegettek. A külsős két 

személy is benne van? 

 

Szabó Béla polgármester: Mindenki benne van. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Ez öt plusz kettő, mert a Bálinté az teljesen külön van. 

 

Gál Sándor:Akkor sem hat. 

 

Kiss László: A két külsős, meg mi öten. 

 

Szabó Béla polgármester: Én hatot mondtam, de rosszul fogalmaztam, mert valóban hét. Az 

alpolgármester úr tiszteletdíja ebben nincs benne. Azt külön kezeli most már a törvény.  

 

Gál Sándor: Ezt a költségvetést én nem fogom elfogadni. Én úgy gondolom, hogy  támogatom 

a tiszteletdíj elvonását, legyen, de máshonnan is próbáljunk elvonni, hogy csökkentsük a 

hiányt, ne csak egy csoportból. 

A temetőnél is ott az a mínusz 956 ezer forint, ez engem is nagyon megüt. Itt  a személyi 

juttatás 1 millió 659 ezer forint, plusz a járulékok, akkor ez egy személyre van gondolom. Én 
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nem akarok senkit megsérteni. Én készültem, minden oldalról átnéztem a költségvetést. Hogy 

tudjuk ezt így eldönteni? Ígértük mi azt, hogy személyeket nem fogunk elküldeni. Most úgy 

látom, hogy személy elküldés is lesz. Nekem ez nagyon furcsa. 

 

Szabó Béla polgármester: Ezt mi az előző ciklusban ígértük. 

 

Gál Sándor: Engem nagyon felháborít az is, hogy 7 196 000 forint a zöld terület kaszálása. 

Például a Kossuth utcát sose kaszálták le. Úgy kellene megoldani, hogy minden nullára jöjjön 

ki, mert bizony elég sok mínusz van itt. 

 

Szabó Béla polgármester: A 2015. évi költségvetési hiány ez az összeg, ezt valamennyire 

csökkenteni kell, mert  nullára nem fogjuk tudni csökkenteni.  

 

Kukucskáné Laboncz Márta: De ezt most így fogjuk elfogadni. 

 

Szabó Béla polgármester: Nem így fogjuk elfogadni. Elmondtam, hogy ezt a 37 000 000 Ft-

ot, 18 000 000 Ft-ra tudjuk leredukálni, úgy ahogy az elején fölvezettem. Az általam 

elmondott módon kell, hogy lecsökkentsük, ha a testület így elfogadja. 18 millió forint 

hiánnyal kell elfogadni az idei költségvetést. 

 

Kiss László: Elvileg hiánnyal nem lehet elfogadni a költségvetést. 

 

Szabó Béla polgármester: Hiánnyal el lehet elfogadni.  

 

Krasznai Ernőné: Fedezete a finanszírozási bevétel. 

 

Szabó Béla polgármester: Hitelből nem lehet. Tavaly 27 millióval fogadtuk el.  Nem fogjuk 

tudni lefinanszírozni a 18 milliót sem, mert ÖNHIKI-ből nem fogunk annyit kapni. Én nagyon 

jól tudom, hogy mit lehet és mit nem. Azért volt a tavalyi magasabb összeg, mert akkor még 

ígértek ÖNHIKI-t, az idén már nem is ígérnek. Ha nem kapunk semmit, akkor még ott fog 

maradni egy valós 10 millió forintos ki nem fizetett számla, amit tolni fogunk magunk előtt. A 

költségvetés nem úgy működik, hogy adci - nesze. Ez egy folyamat, ezt tudni kell. Legfeljebb 

tolunk magunk előtt egy költségvetési hiányt. Ennek ez lehet a legrosszabb vége. Nem csőd 

egyébként. Az önkormányzatok másképp működnek, mint egy cég. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Akkor toljunk magunk előtt adósságot és ne vegyünk el olyan 

dolgokat, ami szakmailag indokolt. De azért ne hozzunk olyan intézkedést, ami a jövőre 

nézve nem jó, tehát előre gondolkodjunk már. Például én úgy tudom, hogy az óvodát át fogja 

venni a KLIKK. Egy vagy két év múlva, úgy hallom. Ne az óvodára szűkítsük már le. 

 

Szabó Béla polgármester: Még nem tudjuk, hogy mi lesz évek múlva, nekünk ezt a 

költségvetést most kell jóváhagynunk. Ezért felelünk. Nem az óvodára szűkítjük. Az óvoda 

költségvetéséből ennyi hiányzik ahhoz, hogy rentábilis legyen. Ez így hatalmas deficit. Miből 

tegyük hozzá, kérdem. Ha az állam nem finanszírozza le, onnan kezdve nekünk kell kitalálni, 

hogy miből finanszírozzuk le. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Máshol mit találnak ki? 

 

Szabó Béla polgármester: Nem tudom. Én ezt elmondtam a múltkor, nem új keletű ez a 

történet, amivel itt szembe találkoztunk . 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Nekem ez új. 
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Szabó Béla polgármester: Dehogy új. Én ezt elmondtam a múltkor, hogy hol mennyi hiány 

van, és ennek komoly következményei lehetnek akár a testület, akár az intézmények 

szempontjából. Én ezt így mondtam el a múltkor. 

 

Szabóné Sebők Gyöngyi: Egyébként annyit mondanék, ha megengeditek a  Klebelsberggel 

kapcsolatban, hogy az intézményfenntartó központ volt az, aki először hozzányúlt a bérekhez. 

Ha valaki kikerül a tantestületből, akkor helyette nem tudunk felvenni senkit. A Klebelsberg 

is így dolgozik, hogy csökkenti a létszámot. 

 

Szabó Béla polgármester: Nekünk ezzel nincsen dolgunk. Mi önkormányzat vagyunk, van egy 

saját intézményünk, annak a sorsáról kell döntsünk. Az egész települést kell néznünk. Ez csak 

egy fontos szempont, de van egyéb fontos szempont is az óvodán kívül. A település egészét 

kell nézni. Ez a költségvetés nem 6 millió forintról, vagy negyvenvalahány millió forintról 

szól, ez bizony jelen esetben 800 millió forint a szennyvízberuházással együtt. Így kell nézni a 

dolgokat, nem pedig úgy, hogy egy részére ráfókuszálunk. 

 

Gál Sándor: Le van ide írva, hogy ezért a költségvetésért mindenkinek vállalni kell a 

felelősséget. Ez kegyetlen így. Én már többször jeleztem, hogy így nem fogom megszavazni.  

Én úgy gondolom, hogy bizony nem kellett volna eldönteni, hogy megvegyük például itt a 

telket, ha ezt a költségvetést előre tudjuk. Azt kellett volna eldönteni, hogy hogyan hozzuk 

nullára a költségvetést.  

 

Szabó Béla polgármester: Még nem vettünk meg semmit Sándor. Itt több tízmillió forintról 

van szó, amit pénzügyileg nem támogat a kormány. Innen kezdve a költségvetést nekünk kell 

összeállítani, ez a testület felel érte, hogy ennek a vége összeérjen, hogy ha majd jövőre is 

leülünk ugyanígy, akkor működőképes legyen a hivatal, ez az önkormányzat. Ezért mi 

felelünk. Lehet sirámokat mondani, de ezt kőkemény számokra le kell fordítani. Innen kezdve 

a számok makacs dolgok, de nem lehet nagyon könnyen megváltoztatni őket. Én mondtam a 

múltkor is, hogy kérek okos, értelmes javaslatokat, hogyan tudjuk ezt az összeget lefaragni. 

Így is itt lesz a nyakunkban mínusz 18 millió forint. 37 milliót sehonnan nem fogunk tudni 

előkeríteni, ebben biztos vagyok. Ezt így kell nézni, nem egyéb oldalról. A költségvetés akkor 

javulna meg, ha az állam odaadná a rendes normatívát minden feladathoz. Na ez nem történik 

meg. Ennek pedig bármilyen következménye lehet, akár még létszámleépítés is. Nemcsak ott, 

a hivatalnál is. Félre ne értsétek.  

 

Gál Sándor: Azt mondtad az imént, hogy még nem vettük meg azt a telket. 

Ingatlan vásárlásra be van tervezve 12 millió forint. 

 

Szabó Béla polgármester: Abban benne van még a Tűzvész emlékműnek a márvány táblája is 

tervezve. Az közel egymillió forint. Egyébként megérkeztek a márványtáblák, a hét végén fel 

fogják rakni. Az ingatlan vásárlást valahova be kell tervezni, mivel úgy nem lehet megvenni 

valamit, ha nem tervezzük. A költségvetésben ennek az összegnek szerepelni kell. 

Az a telek be fogja hozni az árát, ugyanis az közmunka programra lett megvéve, ott 

közmunka program fog megvalósulni.  

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Ott a portán? Milyen közmunka lesz ott? 

 

Szabó Béla polgármester: Eddig nem tudtam beszámolni róla, mert a tegnap írtam alá. 

Befogadták a pályázatainkat a Start munkaprogramra, 75 emberre, 97 000 000 Ft 

összköltségre a 2015. évre. Ez 75 embernek a munkabérét tartalmazza, meg 13 millió forint 

eszköz-beszerzést.  
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Ebbe beletartozik a térkő gyártás, a mezőgazdasági program, egy belvízelvezetés, egy 

konyhai tésztagyártás, illetve egy méhészet. Ezen túl még van ott, egy több mint száz fát 

tartalmazó kert, ami jó termőmeggy és komoly bevételt jelent.  

 

Jakabné Zajti Tünde: És ez gondozva és rendezve volt, nem egy elhanyagolt kert.  

 

Szabó Béla polgármester: Így van. Tehát egy olyan telket veszünk meg, ami termelni fog és 

bevételt jelent. A közmunkát fogja szolgálni, majd 10 embernek fog munkát adni..  

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Ez nagyon jó, gratulálok hozzá.  

 

Szabó Béla polgármester: Eredményről is tudunk beszámolni. Ez nem egy oktalan 

telekvásárlás, igen komoly indokai voltak. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: Ezt kell elmondani Béla, mert eddig erről sem tudtunk. 

 

Szabó Béla Polgármester: Az óvoda melletti telket sem lehet kihagyni. Nem lehet alantas kis 

szempontokat figyelembe venni, mert az óvoda, az kicsi. 

 

Jakabné Zajti Tünde: Ha megtörténik a felújítás, akkor bővítés is kell hozzá. 

 

Szabó Béla polgármester: Hosszabb távon kell gondolkodjunk. Ha az uniós támogatások 

megjelennek, akkor ősszel, tavasszal lehet új óvodára pályázni. Annak nagy terület kell. Az 

állatorvosi házat le kell bontani, arra a területre el tudunk helyezni egy új óvodát, mivel a 

régihez a felújítás miatt 5 évig nem lehet hozzányúlni. Lejjebb visszük 20 méterrel, így hátul 

el fog férni keresztben. Hazai pályázatra új óvoda építésére nem számíthatunk a felújítás 

miatt, csak uniós pályázatra. Ehhez azonban telek kell. Telek nélkül nincs új óvoda. Ezt így 

kell átgondolni, nem pedig úgy, hogy minek is az a telek. Ha így gondolkodunk, akkor sosem 

lesz új óvodánk. Picit a jövő felé kell gondolni, nem pedig a költségvetési számokban 

elveszni. 

Van-e még kérdés? Kérdezzetek! 

Tudom, ez nagy érvágás nem csak az óvoda, de a testület részére is, a testületi tagoknak, ha 

elvonjuk ezt a 6 millió forintot. Több komoly összeget nem látok, hogy el lehetne venni 

anélkül, hogy ne sérülne az önkormányzati munka. 

 

Kukucskáné Laboncz Márta: A képviselői pénzért én nem sírok. 

 

Szabó Béla polgármester: Nekem ez a költségvetés támogatható a részemről, kérlek titeket is, 

hogy támogassátok. Átnéztük többször, átgondoltuk, komolyan vettük, nem tudunk többet 

kihozni belőle. Akkor valami sérülni fog, akár a jövőt illetően, akár rövidtávon. Van-e még 

kérdés? Amennyiben nincs, szavazásra fogom bocsájtani, méghozzá a bevezetőként 

elmondottak alapján. Ami azt jelenti, hogy a költségvetési hiány, az előterjesztés alapján 

37 548 000 Ft, az a következő tételekkel csökkenjen. Az egyik az a szennyvíz tervezésétől 

elvett díj, ami 7 millió 17 ezer forinttal csökkenti a hiányt., a képviselőtestületi tiszteletdíj 

arányos része és az óvodai társulásból a mínusz 6.484.000.-Ft-ot, ami finanszírozási hiány. E 

három tétel, amit javaslok, hogy levonjuk a 37 millió forintból. Én ennek így javaslom az 

elfogadást, hogy ennek a három tételnek az elfogadásával csökkentsük a költségvetési hiányt. 

Tehát 12 097 000 Ft-tal javaslom csökkenteni per pillanat a költségvetési hiányt, a 37 548 000 

Ft költségvetési hiányt csökkenteni.  

Az egészen pontos javaslatom, arányosítottuk a testületi pénzeket és a 7 millió forintos 

szennyvíz tervezési díjat és így csökkentettük 12.097.000.-Ft-tal a 37.548.000.-Ft-os 

költségvetési hiányt, ami  így 25 451 000 Ft-ra redukálódik. Az óvoda úgymond redukciója 
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függőben marad a döntésig. Így kérném elfogadni a költségvetést, a 25.451.000.-Ft hiánnyal. 

Amennyiben ezzel egyetértetek,  kérem kézfenntartással szavazzatok.   

 

A képviselő-testület 3 igen és 3 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

 ÖKÖRITÓFÜLPÖS NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

12/2015.(III.5.)  Kt. Számú 

HATÁROZATA 

 

Ököritófülpös Nagyközség  Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről 

 

 

 

Képviselő-testület: 

 

Ököritófülpös Nagyközség Önkormányzat 2015 évi költségvetését nem fogadta el. 

 

 

Felelős: Szabó Béla, polgármester 

Határidő:azonnal 

 

 

 

Mivel kérdés, felvetés nem volt, a polgármester megköszönte a részvételt, majd az ülést 

bezárta. 

 

 

 

K.m.f. 

 

/: Szabó Béla :/                                /: Szécsi Csaba :/ 

 polgármester                                      mb.jegyző 

 

 

 

 

             Kukucskáné Laboncz Márta     Gál Sándor 

 

Jegyzőkönyv-hitelesítők 


